
 

 

 

A Szűzanya vonzásában 

 

Egész életünkben tudatosan törekedtünk arra, hogy el 

tudjunk menni olyan helyekre imádkozni, amelyekhez 

a Szűzanya jelenései köthetők. Ilyenkor igyekeztünk 

minél hitelesebb filmfelvételeket készíteni, és azt 

itthon megosztani másokkal, hogy azok is 

részesüljenek belőle, akik nem jutnak el oda 

személyesen.  

Másfél évtizede jártunk La Salette-ben, ami 2000 

méter magasan van a Pireneusokban. Itt két 

pásztorgyereknek jelent meg a Szűzanya 1846-ban. 

Emiatt persze bolondnak tartották őket, senki sem hitt 

nekik. Aztán az idő beigazolta a jelenés 

valóságosságát. Az volt a legelső jelenés Európában, 

Lourdes, Fatima ezután következett.  

Ez valahogyan láncra van fűzve az isteni tervben. 

Bizonyos időszakonként más-más helyen 

megtörténnek az egyszerű gyermekeknek közvetített isteni élmények. 

Előtte sokat olvastunk róla, felkeltette az érdeklődésünket, majd eljött az ideje az 

utazásunknak. Úgy terveztük, bejárjuk Franciaország – Belgium – Portugália - Spanyolország 

látnivalóit, mert sok ezer kilométert utazva minden lehetséges élményt be szerettünk volna 

szerezni.  

Föl is jutottunk a magasba, ahol egy gyönyörű bazilika épült a jelenés emlékére. Közvetlenül 

a bazilika mellé élelmes üzletemberek szállodát emeltek. Érdekesség, hogy nyár volt, de hullt 

a hó. Mi mindig lakóautóval zarándokolunk, be szerettünk volna menni a kolostor udvarába, 

ahol biztonságban leparkolhattunk volna vízszintes terepen, de nem kaptunk rá engedélyt.  

Végül a meredek út végén kellett megállnunk, ahol közvetlenül mellettünk 800 méter 

mélység volt. Kitámasztottuk a kocsikerekeket téglákkal, kövekkel, hogy biztonságban teljen 

az éjszakánk, de hatalmas szél kerekedett, ami úgy rázta az autót, mintha papírból lenne. 30 

cm-rel odébb is helyezte, miközben mi benne tartózkodtunk.  

Kértük, hogy a szálloda melletti falhoz állhassunk, mert ott volt még terület, de ezt is 

megtagadták. A vihar viszont egyre erősödött, utólag tudtuk meg, hogy 160 km/órás 

széllökések jöttek. Egyre nagyobb lett bennem a félelem, minek a végén sokkot kaptam. 

Imádkoztam ugyan, meg érdekes módon nem éreztem háborogni a lelkem, nem tettem fel 

ilyen kérdéseket: Miért történik ez velünk, hiszen imaúton vagyunk, jó szándék van 

bennünk… 

A vihar növekedésével a mellettünk lévő szakadék tudatában a tériszonyom előjött. Ez a 

szülésem után keletkezett, nem tudom irányítani, egyszerűen csak magasságban tartózkodva 

elkezd velem forogni a világ. Különös dolog, hogy soha nem szedtem nyugtatót, Istenhez 

fordulva helyreáll bennem az egyensúly.  

Otthonunk az Egyház 
A péceli katolikus egyházközség hírlevele 

Pécel, 2021. május 15. XV. Évfolyam 20. szám 



Nem sokkal ezelőtt történt, hogy a szomszédban zajló petárdázások miatt a barátunk kutyája 

teljesen „bepörgött”. Olyan cirkuszt rendezett, hogy a gazdija tőlem kért telefonon tanácsot, 

mit tegyen. Gyorsan vettem a patikában Valerianát, hogy megpróbáljuk vele lenyugtatni. Ez 

meg is történt, a kutyának használt, én pedig valahogyan az úti csomagba bedobtam a 

megmaradt szemeket. Ezek ott voltak velünk ezen a viharos éjszakán, mikor a sokktól már 

mindenem remegett. Nagy nehezen le tudtam nyelni a gyógyszert, majd lefeküdtünk. 

Mondtam a férjemnek, hogy én imádkoztam Istenhez, de most úgy érzem, ez a vihar a földi 

életünk végét hozza el. Megnyugodtam, hogy az Úr valamiért ezt szánja nekünk.  

Férjem viszont megkérdezte, vajon nem a sátán akar-e megkísérteni bennünket, mondván, 

hogyha végig is zarándokoljuk az európai jelenési helyeket, majd ő megmutatja, milyen kicsi 

a hitünk. Azt akarja, gyalázzuk az Istent félelmünkben.  

Kezdtem azt érezni, nem az Isten szándéka véget vetni az életünknek. Megfogtuk egymás 

kezét, imádkozni kezdtünk Istenhez: Uram, ha a Te rendelésed, békés szívvel elfogadjuk, 

fölajánljuk, legyen úgy, ahogy akarod. Ha a sátán akar megkísérteni, akkor Te meg fogsz 

bennünket segíteni.  

Visszafeküdve, egymás kezét fogva ezt még tovább imádkoztuk, kértük az Úr oltalmát a 

sátán kísértése ellen. Ekkor olyan csodában volt részünk, amit nehéz lenne elhinni, ha nem 

velünk történik. A robajló hangok kíséretében közelítő széllökések a kocsinkhoz érve 

megkerülték azt, úgy folytatták útjukat, hogy meg sem rázta a kocsit. Másnap tudtuk meg a 

szél erejét, ami még nagyobb bizonyságot adott nekünk arról, hogy Isten velünk volt. 

Eredetileg több napot szándékoztunk ott tölteni, de ezen éjszaka után inkább eljöttünk.  

A zarándokutunk végén hazaérve hetek múlva hallgattuk a rádióban, hogy ebben a viharban 

azon a helyen egy 40 fős lengyel zarándokcsoport belezuhant a szakadékba. Mi ekkor már 

megmenekülésünkért csak hálakönnyeket hullatva zokogni tudtunk.                 Barabás Kata 

 

Jó helyre kerültem 

 

Eredetileg Pesterzsébeten laktunk, majd elkerültem Ózdra. Először a fiam és családja 

költözött Pécelre, s mikor megözvegyültem, egy idő után hívtak, hogy ne legyek olyan 

messze egyedül. Aztán ők beköltöztek Budapestre, én maradtam a házukban. A korom 

előrehaladtával egyre gyengébb lettem, sokat szédültem. Egyszer éppen a fiamékkal 

kirándultam, mikor elestem a szédülés miatt. Nagyon szerettünk kirándulni, örömmel 

fedeztem fel ennek a környéknek a szépségeit. 

Fiamat katolikus szellemben igyekeztem nevelni, és bár nem rendszeres templomba járó, de 

hisz Istenben, az unokámat is ezen az úton indították el. 

Ferenc atyát nagyon szerettem, sajnáltam is, mikor elhelyezték. Most meg azt sajnálom, 

hogy az új atyát nem volt lehetőségem megismerni, mert mióta itt van, állandóan olyan 

problémákkal küzdök, ami miatt nem tudtam templomba menni. Először combnyaktörésem 

volt, majd a karomat kellett kétszer is műteni.  

Ezért is döntöttünk úgy, hogy beköltözök a Jézus Szíve Társasága Otthonába, mert már 

nehezen tudtam ellátni magam, sokat voltam egyedül. Ez megnyugvás a családomnak, hogy 

biztonságban tudnak. Itt pedig mindenki nagyon kedves hozzám. Most ismerkedem az új 

hellyel, gyönyörű ez a park. Már korábban is észrevettem, milyen jó kis helynek néz ki, és 

milyen közel van a templomhoz. A fiam intézte a hivatalos részt, aztán eljöttek hozzánk az 

Otthonból látogatóba, hogy megismerkedjünk, már akkor nagy szimpátiát éreztem. Szinte 

azonnal tudtam, hogy jó lesz itt nekem, ha ilyen kedvesek a vezetők. Tetszett, hogy ez egy 

katolikus intézmény, gondoltam, itt jó szellem uralkodik. 

A jó Isten úgy alakította, hogy május hónap első péntekjére helyezkedtem el. Rögtön meg is 

köszöntem Neki, mert első péntekenként és vasárnapokon szentmisét tart egy kedves atya. 
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Hétköznapokon pedig igeliturgia keretében áldozhatunk, ez is nagy kegyelem. Ezen kívül a 

Jézus Szíve Társasága bent lakó testvéreinek az imájába is bekapcsolódhatunk. 

Nagyon sokszor megtapasztaltam az életem folyamán az Isten gondviselő szeretetét, erre jó 

visszanézni. Megadja a bizalmat, hogy tudjam, ezután is mindig velem lesz. 

A Szűzanyát is nagyon szeretem, Ő oltalmazza az Egyházközségünket. Biztosan az Ő 

segítsége is hozzájárult, hogy éppen a Neki szentelt hónapban rendeződött el ilyen szépen a 

jövőm. Mindig szerettem olyan képet tartani a szobámban, ami Őt ábrázolja, ide is hoztam 

magammal. A Mária rádiót is szívesen hallgatom, engem már a nyüzsgő világi élet nem 

nagyon vonz, inkább elcsendesedek. 

Szimpatikusak a lakók, volt, aki meg is szólított, hogy ismer a templomból. Nagyon 

megörültem neki. Tudom, hogy jó helyen vagyok, béke tölti el a szívemet. 

Pozsonyiné Szopkó Erzsébet 

 

Példaképem és oltalmazóm Szent Erik (május 18.) 

 

Élettörténetemhez tartozik, hogy jó néhány évig megpróbáltam Istenről tudomást sem véve 

élni. Ezekre az évekre visszatekintve ma már világosan látom, hogy Ő akkor is mellettem 

volt, folyton meg akart ajándékozni, de úgy tele volt a kezem mindenféle világi dologgal, 

hogy nem tudtam átvenni Tőle. Ám Ő fel nem adva a lábam elé helyezte azokat, melyekért 

sokáig még lehajolni is lusta voltam. 

Hitetlen éveim idejében történt, hogy felkértek keresztanyának egy kisfiú számára, aki az 

Erik nevet kapta. Fiatalkori hitismereteimből nem emlékeztem arra, hogy valaha hallottam 

Szent Erikről, de a keresztelést végző plébános utánajárt, s tőle tudtam meg, hogy létezik 

egy svéd király ezen a néven, akit szentként tisztelhetünk. Akkor még nem jutott eszembe, 

hogy utánanézzek az életének, de amikor a megtérésem mozaikköveit összeraktam, 

felfedeztem ennek a keresztelőnek fontos szerepét – ezáltal Szent Erik közbenjárását is - 

benne.  

Akkoriban egy keresztelőt még csak szép hagyománynak tartottam. Később viszont a róla 

készült videót nézve az esemény közben lévő, de általam elnyomott érzések is feléledtek 

lelkemben. Összeállt a kép, Isten milyen gyöngéd érintésekkel próbált a szertartás kapcsán 

magához édesgetni. Ma már meggyőződésem, hogy ebben Szent Erik közbenjárásának is 

nagy szerepe volt.  

A megtérésem utáni boldogságomban leginkább arra vágytam, hogy mindenki megtalálja ezt 

a semmihez sem hasonlító biztonságérzést, amit az életünk Isten kezébe való tétele vált ki. 

Szent Erik életét megismerve megdöbbentett, mennyire tudott sajnálkozni a harcban 

legyőzött ellenségein, akik hitetlenül haltak meg. Ez megérintett, és a szentet nagyon közel 

éreztem magamhoz.  

A Krisztus mennybemenetele ünnepén őt ért erőszakos halála pedig igazi hőssé avatta 

előttem, s eszembe juttatta kis falusi templomunk ilyen jeleneteket ábrázoló freskóit. 

Kisgyermekként szentmisék alatt folyton arról álmodozva bámultam ezeket, hogy én is 

véghezvihetek valami nagy tettet Jézusért, jó lenne meghalni Érte. Már tudom, hogy nemcsak 

meghalni, élni is érdemes Őérte és népéért. 

Nekem mindig fájdalmat okoz, ha bárkit bármilyen igazságtalanság ér, ezért különösen vonzó 

Szent Erik életében, hogy az igazságosságot és közjót szem előtt tartva uralkodott. Korabeli 

eszközöket igénylő aszkéta élete is példa előttem, a mai kor lehetőségeit – mint ajándékokat 

- én is gyakran alkalmazom lelki életem tökéletesítéséhez.                          Kurczina Terézia 
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Pécel, 2021. Máj. 16 – 23. Húsvét VII. hete 

 Jeles napok Szentmise Miseszándék Egyéb programok 

15  SZOMBAT  
Előesti sztm: 

18:00 
+Bernadett lelkiüdvéért  

16  VASÁRNAP 
URUNK  

MENNYBEMENETELE 

10:30 

18:00 

Fülöp, Szabó, Hortobágyi és Kovácsik csal élő és 
+ tagjai 

A Fekete csal. élő és + tagjai 

 

17  HÉTFŐ B. Scheffler János 7:30 Fekete Gábor gyógyulásáért és üdvösségéért I. Bibliakör 19:00 

18  KEDD Szt I. János pp. 7:30 é Cecília édesanya és fia Mihály Csendes Szentségimádás 19:30-21:00 

19  SZERDA  7:30 é Ferenc  

20  CSÜTÖRTÖK Sienai Szt Bernardin ————  Egész napos Sztségimádás 8:00-21:00 

21  PÉNTEK 
Magallán Szt Kristóf és 

társai 18:00 +Csomor Istvánné Julianna tem. megeml.  

22  SZOMBAT Casciai Szt Rita 
Előesti sztm: 

18:00 
+Mándi Istvánné 2. évf.  

23  VASÁRNAP PÜNKÖSD 
10:30 

18:00 

Pro populo 

+Sulyok István és fel. Irén 
 

– Május a Szűzanya hónapja, templomunkban Lorettói litániát végzünk hétfő-szerda a reggeli szentmisék után mondva, péntek-vasárnap 

az esti szentmisék után énekelve.  

– Zsolt püspök megerősítette a Miklós püspök által 2011-ben kiadott A Váci Egyházmegye Egyházközségi Tanácsainak Szabályzatát, 

mely alapján a hagyományos képviselőtestületek helyett a püspök által jóváhagyott tanácsadó testületek segítik a felelős lelkipásztorok 

munkáját. A plébániai tanácsadó testület két csoportban működik (lelkipásztori és gazdasági tanács). A testület tanácsadó feladattal bír, 

így segíti a plébánost, aki egyedüli döntéshozó és a testület vezetője. A testület tagjait a plébános jelöli ki a hívek meghallgatása után, a 

névsort felterjeszti a megyéspüspöknek és a testület a püspöktől kapott megbízással jön létre. Ez a megbízás mindig három évre szól.  

A szabályzatnak megfelelően szeretném a Testvérek véleményét kikérni, hogy kiket tartanak alkalmasak a plébániai tanácsban való 

munkára. Jövő hétvégén a misék előtt és után tudnak javaslatot tenni a hátsó asztalra kitett cetlik kitöltésével és urnába dobásával. 

Kérem, hogy mindenki legfeljebb három alkalmas személyt nevezzen majd meg. A segítséget előre is köszönöm! A szabályzat fent van a 

honlapunkon, az olvasni valók között, ott tanulmányozható. 


